



学校假期: 2月17日

## 校园资讯

圣诞节前本校组织了第二班至 As Level 班学生参加由英国中文学校联合会举办的硬笔书法及毛笔书法比赛。比赛分为三个年龄组别: 八岁以下, 九至十三岁, 和十四岁以上。校长和老师们已完成了全校范围内的初选, 共选出了 10 个优秀作品代表我校参加全国比赛。如参赛作品被联会选中, 得奖的同学会被授予奖状及证书。预祝以上参赛者获得优异名次。

### 8 and under- Simplified

蓝苏 (Lansu Tao) 6MA      刘静瑶 (Yoyo Liu) 4MA      陈骏俊 (Harrison Tan) 4MA

### 9 to 13-simplified

朱德量 (Ted Chu) 7MA      陈迎鑫 (Lena Chen) 7MA      王泓奕 (Evan Wang) 6MA

### 14 to 17-Simplified

林熙 (Kevin Lin) & 张佩欣 (Pauline Zhang) GCSE-2      周欣扬 (Elizabeth Courtois) AS Level

### 毛笔书法参赛者-Calligraphy Brush

蓝苏 (Lansu Tao) 6MA



## 节日服装幸运抽奖

为营造过年的气氛, 春节联谊活动当天 (2月3日), 我们邀请所有的家长和学生穿中国传统服装, 或者带有红色的服装来学校。

所有穿传统服装或者红色服装的学生都有资格参加幸运抽奖。幸运抽奖将在当天 2 点 30 分进行。

谢谢各位家长的支持。提前祝大家猪年鸿福吉祥, 诸事顺利, 青春永驻!

## 中国春节联谊活动

为庆祝 2019 年猪年的到来, 本校计划于农历腊月二十八 (二月二日, 星期六) 参加考文垂 Lower Precinct Shopping Centre 的春节庆祝活动。活动将在当天的 11am and 4pm 举行, 届时还有舞龙舞狮表演, 儿童面部彩绘, 春节折纸活动等等, 同时您还会品尝到中国传统美食小吃。

由于二月三日 (星期天) 是学生上半学期考试测试日, 所以今年的新春庆祝活动将在考试后以班级为主进行 (GCSE-1, GCSE-2, AS 和 A level 班除外):

- 1:00pm 到校后, 学生们照常由老师带领去教室进行考试
- 1.00-2.00pm 家长领取预定的春节贺年食品
- 2:00-2.30pm 老师在教室安排活动并颁发各个班级春节贺卡设计的获奖礼品
- 2:30pm 老师把学生带到餐厅, 和家长们一起参加幸运抽奖。

\*\*春节贺年食品义卖活动采取预定的方式, 订单和费用必须在 1 月 27 日收齐。本次义卖活动由缘汁原味食品加工友情支持, 为您提供地道的中国春节美食。

## 贺年卡设计比赛

今年的中国新春贺卡图案设计比赛于这个星期开始。具体日期如下:

1 月 13 日: 设计要求和模版发给学生

1 月 20 日: 设计作品上交给老师, 由校董评选出各个年级的获奖作品

2 月 3 日: 获奖作品颁奖

今年的设计主题为猪年, 设计要求和模版发给学生后, 希望每个班级的学生都能踊跃参加。

## 教师风采

祝贺我校 3MB 林佳佳老师, 2MA 助教徐志芬老师分别参加了由中国国务院侨办组织的为期 18 天的海外“华文教师证书”研习班。我校将继续为各位老师提供机会参加各种教学培训以提高我校的教学专业化及让我校的教学质量更上一层楼。

## 上学期考试

上学期考试定于 2 月 3 日进行, 考试的目的在于检测学生们对所学知识的掌握程度。

成绩报告将于二月份期中假期后分发给家长。试卷的基本格式与往年相同, 家长可以从学校网站下载往年试卷以便温习:

[www.coventry-chinese.co.uk](http://www.coventry-chinese.co.uk)

## GCSE & A Level 考试报名

今年的 GCSE 和 A Level 考试报名现在已经正式开始。GCSE 的口语和写作考试一般在四月底五月初举行, 听力和阅读理解于五月中获五月末举行。成绩将于八九月份公布。家长可以从考试局官方网站直接下载往年试卷帮助温习。

<https://qualifications.pearson.com/en/home.html>



### School Update

Pupils in the Year 2 to As Level classes recently participated in the Calligraphy competition hosted by the UK Federation of Chinese Schools. The competition is categorised in 3 age groups – 8 & under, 9 to 13 and 14 & over. Teachers and school management selected 10 pieces of good handwriting to represent our school to enter the national competition against other Chinese Schools in the UK. The selected entries are from the pupils listed in the schedule overleaf. The overall winner and runners-up in each age group will be awarded with certificates. We wish our finalists the best of luck in this national competition.



### 'Festive Clothes' Lucky Draw

To have a festive celebration of the Chinese New Year, we would like to invite all parents and pupils to wear festive clothes (traditional Chinese costume or red top) to school on 3rd February. Pupils wearing festive clothes will be entered into a Lucky Draw and the winner will be announced at 2:30pm on the day. Thank you for your support and we look forward to seeing you in your best festive clothes, and best of luck for the Year of Pig!

### GCSE & A Level Exam Registration

GCSE exam registration has now started. The Speaking and Writing exams will usually take place around the end of April/ Beginning of May, with the Listening and Reading comprehension tests later in May. The test results will be announced in August/ September. Parents may wish to download past papers from the Exam Board website directly. Best of luck to our candidates!

<https://qualifications.pearson.com/en/home.html>  
<https://qualifications.pearson.com/en/home.html>

### Chinese New Year Celebration

On the 2nd February, we are participating in the Chinese New Year celebration at Lower Precinct Shopping Centre in Coventry city centre to welcome the Year of Pig. The event will take place between 11am and 4pm with dragon and lion dance, origami workshop plus many more activities including face painting, free fortune cookie giveaways and a few Chinese stalls.

Due to the first semester test date scheduled on the 3<sup>rd</sup> February, this year's CNY celebration will mainly be classroom based (GCSE-1, GCSE-2, A/S and A2 classes excluded) with arrangement as follows:

**1:00-2:00pm:** All pupils arrive and go to their class to take First Semester tests

**2:00-2:30pm:** Participating classes to engage in festive activities and games in class.

**2:30pm:** Teachers and pupils of participating classes to come to the dining hall for the announcement of the winners of the CNY Card Design & Lucky Draw.

\*Charity New Year Food Sale to be collected between 1pm-2pm. All proceeds raised from the sale will be added to the school's reserve fund to cover the operational expenses. Your full support is much appreciated. Wish you all Happy Chinese New Year in the Year of the Pig!

### Chinese New Year Card Design

To celebrate the Year of the Pig in 2019, we will have a school-wide CNY card design competition.

- pupils will be given a template on which they should draw their CNY card design
  - all pupils to submit their designs to the teachers on 27<sup>th</sup> Jan and the school governors will choose the best design for each class
  - winner for the Best Design for each class announced on 3<sup>rd</sup> Feb and prize given
- The theme is the 'Year of pig'. We hope to see many beautiful and creative designs soon!

### First Semester Test

The First Semester Tests will take place on 3<sup>rd</sup> February. The tests are to monitor pupils learning progress. Reports will be distributed to parents on 10<sup>th</sup> February.

Parents can download past test papers (if available) from the Past Papers webpage of the school website for revision purposes. Format of this year's test papers will follow previous years. Please visit:

[www.coventry-chinese.co.uk](http://www.coventry-chinese.co.uk).

### Congratulations

Ms Lim in 3MB and Ms Xu in 2MA(TA) have completed the Chinese Language Oversea Teaching Certificate course offered by the Overseas Chinese Affairs Office of the PRC State Council. They have finished 18 days course in China and gained certificate successfully. We are sure that the course will be beneficial to both the teachers and their pupils, and will lead to further improvements in our teaching quality and class management.

**CNY Celebration: 2<sup>nd</sup> Feb**

(at Coventry Lower Precinct Shopping Centre)

**CNY Celebration: 3<sup>rd</sup> Feb**

(at Coventry Chinese School)

校长 School Principal: 周荣女士 Ms Echo Zhou (Telephone: 07930 908783, after 6pm)  
副校长 Deputy Head Teacher: 唐海燕女士 Ms Lisa Tang (Telephone: 07443 560718, after 6pm)  
秘书 School Secretary: 曹飞女士 Ms Jessica Cao (Telephone: 07511 417715, after 6pm)

校舍 School Address: Ernesford Grange Community Academy, Princethorpe Way, Coventry, CV3 2QD

时间 School Hours: 学期中星期天, 下午一时至三时 1 – 3 pm on Sundays during term time